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EEX sets new record in Japanese Power Futures 

EEX to extend fee waiver in recognition of huge efforts from the market 

 

The European Energy Exchange (EEX) has recorded its highest trading volume to date in Japanese 

Power Futures. Throughout the month of October, EEX achieved a total traded volume of 111 GWh, 

thereby setting a new monthly record.  

 

Having launched in May this year, trading volumes in Japanese Power have continued to build 

steadily with October reporting a significant increase in trading frequency with transactions being 

registered virtually every business day. In addition to an increase in trading frequency from already 

active players, October also saw a major upswing in the number of new trading participants from both 

the domestic market in Japan and internationally around the world. Furthermore, EEX registered its 

first trades in the Summer 2021 Calendar, confirming the market’s trust to take on longer term 

positions. 

 

Commenting on October’s success, Steffen Koehler, Chief Operating Officer at EEX said; “The 

Japanese Power market is undoubtedly one of the most exciting markets in the world right now and 

certainly one that offers huge potential. I’m greatly encouraged at the progress we have made in 

Japanese Power over the past six months and am excited to see the huge level of interest and 

engagement from the Japanese and International trading communities as more and more companies 

join us in building this dynamic market together”.  

 

In order to further grow liquidity and in recognition of the huge efforts made from the market over the 

past 6 months, EEX has extended its current fee waiver. As a result, fees for both trading and 

clearing for Japanese Power will be waived until April 2021.  
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The European Energy Exchange (EEX) is the leading energy exchange which develops, operates 

and connects secure, liquid and transparent markets for energy and commodity products around the 

globe. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers 

contracts on Power, Natural Gas and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural 

Products. EEX also provides registry services as well as auctions for Guarantees of Origin, on behalf 

of the French State: www.eex.com 

 

Contact: 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-216 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London) I +33 1 73 03 76 52 (Paris) 

presse@eex.com | www.eex.com 
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EEX の日本電力先物が出来高で記録を更新 

EEXはマーケット参加者からの多大なるご尽力に感謝して手数料免除措置を延長 

 

欧州エネルギー取引所（EEX）の日本電力先物市場がサービス開始以来の月間取引高の記録を更新

しました。10月を通して同市場の取引高は 111GW時を超え月間ベースでの今までの記録を塗り替

えました。 

 

今年 5月にサービスを開始して以来、日本電力先物市場の取引高は 10月を通して着実に増加、取引

件数も顕著な増加を示して、ほぼ毎日取引が行われる結果となりました。従来からの取引参加者に

加えて、10月には日本国内と国外の双方から数多くの新規参加者の皆さまにお取引頂きました。加

えて、来年夏シーズンの初成約があったことも長期ポジションの観点からも本市場の信頼性を確認

できたことを喜ばしく思います。 

 

10月の成功について最高執行責任者のステファン・クーラーCOOは、「日本電力先物市場は間違い

なく今世界中で最もエキサイティングな市場の一つであり大きなポテンシャルを秘めた市場でもあ

ります。私はこの半年間の我々の前進に大いに勇気づけられ、また、日本国内のみならず国外から

も多くの新規参入があったことはこのダイナミックな市場を皆で力を合わせて築いていく上でも大

変心強いものと感じています。」とコメントしております。 

 

今後もっと流動性を増やしていくと共に過去半年間の皆さまのご尽力に感謝する意味からも、EEX

は 10月まで実施してきた手数料免除の措置を延長させて頂きます。結果として、日本電力先物市場

の取引及び清算に関わる手数料は来年 4月末まで免除することと致します。 
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欧州エネルギー取引所（EEX）は、電力及びその関連商品をお客様に安心してお取引頂ける流動性

と透明性を兼ね備えた欧州地域における主要電力取引所であります。グローバルに展開する EEXグ

ループに属する弊所は、電力・天然ガス・排出権に加えて海上運賃・農産物のデリバティブズ商品

を取り扱っております。弊所は更に仏政府に代わり省エネ証書（White Certificates）、容量証書

(Capacity Certificates)、発電源保証(Guarantees of Origin)の登録と競争入札も行っております。 

 

 

問い合わせ先 

EEX広報部 

電話 +49 341 2156 216（独ライプチヒ）| +44 207 862 7568（英ロンドン）| 

+ 33 1 73 03 76 52（仏パリ） 

presse@eex.com | www.eex.com 
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EEX stellt neuen Rekord bei japanischen Strom-

Futures auf 

EEX verlängert Fee holiday in Anerkennung der Anstrengungen der Marktteilnehmer 

 

Die European Energy Exchange (EEX) hat das bisher höchste Handelsvolumen in japanischen 

Strom-Futures verzeichnet. Im Monat Oktober erzielte die EEX ein Gesamtvolumen von 111 GWh 

und stellte damit einen neuen Monatsrekord auf. 

 

Seit dem Start im Mai dieses Jahres haben die Handelsvolumina im japanischen Strommarkt stetig 

zugenommen, wobei im Oktober eine deutliche Zunahme der Handelsaktivitäten zu verzeichnen war 

und an jedem Geschäftstag Geschäfte registriert wurden. Neben einer Zunahme der Handels-

frequenz von bereits aktiven Marktteilnehmern beteiligten sich im Oktober auch neue Teilnehmer 

sowohl aus Japan als auch internationale Teilnehmer. Darüber hinaus registrierte die EEX die ersten 

Geschäfte für das Sommerhalbjahr 2021, ein Beleg für das Vertrauen des Marktes, auch 

längerfristige Positionen einzugehen. 

 

Steffen Köhler, Chief Operating Officer der EEX, kommentiert: "Der japanische Strommarkt ist derzeit 

einer der spannendsten Märkte der Welt und bietet zweifellos ein enormes Potenzial. Ich freue mich 

über die Fortschritte, die wir in den letzten sechs Monaten in diesem Markt gemacht haben und über 

das große Interesse und Engagement der japanischen und internationalen Handelsgemeinschaft, da 

sich immer mehr Unternehmen uns anschließen, um diesen dynamischen Markt gemeinsam 

aufzubauen." 

 

Um die Liquidität weiter zu erhöhen und in Anerkennung der Anstrengungen, die der Markt in den 

letzten sechs Monaten unternommen hat, hat die EEX die Fee Holiday verlängert. Damit werden die 
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Gebühren sowohl für den Handel als auch für das Clearing im japanischen Strommarkt bis April 2021 

erlassen. 

 

 

Die European Energy Exchange (EEX) ist die führende Energiebörse, die weltweit sichere, liquide 

und transparente Märkte für Energie- und Rohstoffprodukte entwickelt, betreibt und vernetzt. Als Teil 

der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, 

bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und 

Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt 

Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. www.eex.com 

 

 

Kontakt: 

EEX Public Relations  

T +49 341 2156-216 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London) I +33 1 73 03 76 52 (Paris) 

presse@eex.com | www.eex.com 
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